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Onderwerp
Verslag contacten insprekers verbod oplaten ballonnen

Steenbergen; 17 november 2020

Aan de Raad,

Tijdens de besluitvormende vergadering op donderdag 29 oktober jongstleden is, bij de 
behandeling van de motie vreemd aan de orde van de dag over het verbod op het oplaten van 
ballonnen, gesuggereerd dat wethouder Baartmans de kinderen die hebben ingesproken over dit 
onderwerp misbruikt zou hebben om dit voorstel onder de aandacht te brengen bij de 
gemeenteraad. Hieronder volgt een verslag van de contacten die wij hebben gehad met Jessica 
Timmermans en Sofie Melief.

juni 2020
Op 23 juni 2020 ontvingen wij via de griffie een bericht van mevrouw Kamphorst, zij is werkzaam 
als leerkracht van groep 8A bij basisschool Gummarus in Steenbergen. Iedere week geeft 
mevrouw Kamphorst lessen Toekomstkunde over duurzaamheid. Eén van haar recente lessen 
ging over het verschillende beleid dat door gemeenten wordt gehanteerd als het gaat om het 
oplaten van ballonnen. Tijdens deze les hadden Jessica Timmermans en Sofie Melief uitgezocht 
dat de gemeente Steenbergen een ontmoedigingbeleid hanteert en hebben zij een brief (zie 
bijlage 1, BBM2000436) geschreven met het verzoek om het oplaten van ballonnen te verbieden. 
Deze brief was bij het bericht van mevrouw Kamphorst gevoegd.

Juli 2020
Op de brief (en het verzoek) van Jessica en Sofie hebben wij als gemeente begin juli 2020 
gereageerd. Via mevrouw Kamphorst hebben wij hen een brief toegestuurd (zie bijlage 2, 
U2000497). Mevrouw Kamphorst heeft er, in verband met de zomervakantie en het afscheid van 
groep 8, voor gezorgd dat deze brief bij Jessica en Sofie terecht is gekomen. In deze brief hebben 
wij bevestigd dat wij als gemeente een ontmoedigingsbeleid hanteren als het gaat om het 
oplaten van ballonnen. Ook hebben wij aangegeven wat er moet gebeuren om het oplaten van 
ballonnen in onze gemeente te verbieden, namelijk het aanpassen van de Algemene Plaatselijke 
Verordening (APV). Aangezien dit een proces is van meerdere maanden en het onduidelijk was of 
dit ook bestuurlijk gewenst was, hebben we Jessica en Sofie uitgenodigd voor een gesprek op het 
gemeentehuis. We wilden hen graag meer vertellen over wat wij als gemeente doen op het 
gebied van duurzaamheid. Ook hebben we hen een rondleiding aangeboden door het 
gemeentehuis. Op deze manier hebben wij getracht Jessica en Sofie enthousiast te houden.

Augustus 2020
Dit is gelukt, Jessica en Sofie hebben positief gereageerd op onze uitnodiging. In verband met de 
zomervakantie hebben we toen eind augustus 2020 een afspraak ingepland. We waren echter
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genoodzaakt om deze afspraak te verplaatsen in verband de start van Jessica en Sofie op de 
middelbare school en hun lestijden.

Hun (inmiddels oudjleerkracht mevrouw Kamphorst had ons voorafgaand aan deze afspraak 
benaderd met de vraag of wij als gemeente zouden communiceren over het bezoek van Jessica 
en Sofie. Aangezien zij (oud)leerlingen van de Gummarusschool zijn en dit in gang hadden gezet, 
vond mevrouw Kamphorst het leuk als hier ruchtbaarheid aan zou worden gegeven. Wij hebben 
aangegeven een bericht met foto op onze sociale media en op de gemeentelijke 
informatiepagina te plaatsen, maar geen persbericht of - uitnodiging te versturen.

September 2020
De afspraak met Jessica en Sofie is uiteindelijk verplaatst naar woensdag 30 september 2020. Wij 
hebben Jessica en Sofie hartelijk ontvangen. Dit was op dat moment ook mogelijk en 
verantwoord met de toen geldende maatregelen tegen de verspreiding van het coronavirus. In 
de B&W kamer hebben wethouder Baartmans en de beleidsmedewerker duurzaamheid samen 
met Jessica en Sofie gesproken over hun verzoek (Waarom is dit zo belangrijk? Hoe is hun 
verzoek tot stand gekomen?) en over wat wij als gemeente doen op het gebied van 
duurzaamheid. Tijdens dit gesprek zijn wij ook ingegaan op hoe wij als gemeente het oplaten van 
ballonnen zouden kunnen verbieden. Wij hebben aangegeven dat de gemeenteraad hierin het 
bevoegd gezag is. Wethouder Baartmans heeft Jessica en Sofie toen geadviseerd om hun verzoek 
onder de aandacht te brengen bij de gemeenteraad. Zij heeft aangegeven dat een mogelijkheid 
om dit te doen inspreken tijdens de eerstvolgende vergadering van de raad kon zijn.

Oktober 2020
Jessica en Sofie hebben positief op dit advies gereageerd en hebben aangegeven dit advies op te 
willen volgen. Zij hebben zich bij de griffie aangemeld om in te spreken tijdens de 
oordeelvormende vergadering op woensdag 7 oktober 2020. Zij hebben zelf de voorbereidingen 
gedaan. Aangezien Jessica en Sofie bij ons aangaven het wel spannend vonden om in te spreken, 
hebben wij aangeboden dat zij ons altijd konden benaderen wanneer zij vragen hadden 
hieromtrent. Jessica en Sofie hebben daarom een paar dagen voorafgaand aan de vergadering 
gebeld met de beleidsmedewerker duurzaamheid.

Op 7 oktober 2020 hebben Jessica en Sofie zoals u weet ingesproken tijdens de raadsvergadering 
en hun verzoek voorgelegd aan de gemeenteraad. Hierbij was één van hun ouders live aanwezig. 
Andere familieleden, vrienden en bekenden hebben de vergadering online en/of via televisie 
gevolgd. Het toeval wilde dat Jessica deze dag jarig was. Omdat wij het zo ontzettend leuk 
bijzonder vonden dat twee meiden van twaalf jaar a) ons als gemeente een brief hadden 
gestuurd, b) bij ons op gesprek wilden komen en c) ook nog eens het lef hadden om de 
gemeenteraad toe te spreken, hebben wij hen als dank 'Het Bucketlist boek voor een groene 
wereld' gegeven. Van de aanwezige ouder hebben wij complimenten ontvangen over hoe wij als 
gemeente zijn omgegaan met Jessica en Sofie en hoe wij hen meer inzicht hebben gegeven in 
hoe de gemeente werkt.

Na de oordeelvormende vergadering hebben wij, zoals al eerder aangegeven richting mevrouw 
Kamphorst, een bericht op onze sociale media en op de gemeentelijke informatiepagina 
geplaatst.
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Tot slot
Wij betreuren het ten zeerste dat tijdens de besluitvormende vergadering op 29 oktober 
jongstleden gesuggereerd is dat wethouder Baartmans de uitnodiging om in te spreken 
gearrangeerd zou hebben. Dit is absoluut niet het geval. Wij hebben onze uiterste best gedaan 
om Jessica en Sofie enthousiast te maken en houden voor de lokale democratie en hen te helpen 
bij het onder de aandacht brengen van hun verzoek. De gedane suggestie doet hier in onze ogen 
afbreuk aan.

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders van Steenbergen, 
de secretaris, de burgemeester,

'ary den Belt, MBA

Bijlagen
1) Brief Jessica Timmermans en Sofie Melief inzake het verbieden van het oplaten van 

ballonnen (BBM2000436);
2) Reactie op de brief van Jessica Timmermans en Sofie Melief (U2000497).
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